



مصرف سورية المركزي يتيح استلام الحوالات الخارجية بالليرة السورية أو بالقطع الأجنبي وفق رغبة المستفيد

أصدر مصرف سورية المركزي قراراً يقضي بتعديل المادة الأولى من قرار لجنة الإدارة رقم (235/ل) تاريخ 21 نيسان 2026، بما يمنح المستفيدين من الحوالات الخارجية مرونة أكبر في اختيار طريقة استلام حوالاتهم.

وبحسب القرار، تلتزم المصارف المرخص لها التعامل بالقطع الأجنبي، وشركات الصرافة، وشركات الحوالات المرخصة، بتسليم جميع الحوالات الواردة عبر شركات التحويل العالمية، ومنها (موني غرام) و(ويسترن يونيون) و(شيفت) وغيرها، بالليرات السورية أو بالقطع الأجنبي، وذلك وفق رغبة المستفيد وبحسب الإمكانيات المتاحة لدى الجهة المسلمة للحوالة.

كما نص القرار على اعتبار القرار رقم (235/ل) الصادر بتاريخ 21/4/2026 معدلاً بموجب الأحكام الجديدة الواردة فيه.

ويأتي هذا التعديل في إطار جهود مصرف سورية المركزي الرامية إلى تطوير خدمات الحوالات المالية، وتوفير مزيد من الخيارات أمام المستفيدين، بما يساهم في تعزيز جودة الخدمات المالية وتلبية احتياجات المواطنين.



Central Bank of Syria Expands Options for Receiving International Remittances

The Central Bank of Syria has issued a decision amending Article (I) of the Board of Directors Resolution No. (235/L) dated April 21, 2026, granting beneficiaries of incoming remittances greater flexibility in choosing how to receive their funds.

Under the new decision, banks licensed to deal in foreign exchange, licensed exchange companies, and licensed money transfer companies are required to disburse all remittances received through international money transfer companies, including MoneyGram, Western Union, Shift, and others, either in Syrian pounds or in foreign currency, according to the beneficiary's preference and subject to the capabilities available at the disbursing institution.

The decision also stipulates that Resolution No. (235/L) dated April 21, 2026, shall be deemed amended in accordance with the provisions of this new decision.

This amendment comes as part of the Central Bank of Syria's efforts to further develop remittance services and provide beneficiaries with greater flexibility and choice, contributing to the enhancement of financial services and better meeting the needs of citizens.